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CONSILIUL LOCAL GIURGIU 
 

 

 

 

 

P R O C E S  - V E R B A L 
încheiat astăzi,02 noiembrie 2015, 

 în şedinţa extraordinară a Consiliului Local 

 
 

 Prin Dispoziţia nr.2363 din 30 octombrie 2015 consilierii au fost invitaţi la şedinţa 

extraordinară a Consiliului local din data 02 noiembrie 2015, ora 11
00

, care are loc în 

sala de şedinţe proprie din strada Bucureşti, nr.49-51. 

  

Prezenţi:  

       

1. Dinu Ionel 

2. Vladu Alexandru 

3. Ilie Clement 

4. Gâdea Gheorghe 

5. Cepraga Cornel Sorin 

6. Popazu Liviu 

7. Bălănean Viorel  

8. Oprişan Gigi 

9. Cartojan Dan Liviu 

10. Pârlea Victor Constantin 

11. Măroiu Marian 

12. Ciulacu Mirela 

13. Truică Liliana 

14. Ciobanu George Daniel 

15.  Velicu Florian 

 

 

Absenţi: 

1. Spoială Slav Gheorghe 

2. Cioacă Ionuţ 

3. Badea Ionuţ 

4. Preda Petronela Daniela 

5. Dinu Cristina Elena 

 

 

 

Preşedinte de şedinţă este domnul Gâdea Gheorghe, ales prin H.C.L. nr.318 din 21 

august 2015. 
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Domnul consilier Gâdea Gheorghe: Bună ziua, stimaţi colegi,! Dacă putem 

începe? Domnule secretar? 

Domnul secretar Roşu Petre: Sunt prezenţi 15 consilieri, şedinţa este constituită 

legal.  Din 20, pentru că asta vroiam să fac menţiunea, că la şedinţă participă şi domnul 

consilier Velicu care ne-a notificat. Urma la şedinţa ordinară, aveţi informarea, ne-a 

notificat că a câştigat în instanţă. S-a anulat ordinul Prefectului şi poate participa la 

şedinţă, hotărârea fiind definitivă. Asta vroiam să spun! 

Domnul consilier Gâdea Gheorghe:  Mulţumesc, domnule secretar! Îi urăm: bine a 

revenit!  

Înainte de a începe şedinţa de astăzi, vă propun să păstrăm un moment de 

reculegere în memoria victimelor din capitală. Mulţumesc! 

La şedinţa de urgenţă de astăzi, este un singur proiect de hotărâre. Supun la vot 

ordinea de zi. Cine este pentru? 15 voturi pentru. Împotrivă? Abţineri?  

 

Punctul 1: proiect de hotărâre privind aprobarea contractării unui împrumut din 

vărsăminte din privatizare, înregistrate de Ministerul Finanţelor Publice în 

contul general al Trezoreriei Statului, în valoare de 4.500.000 lei, pentru 

asigurarea furnizării energiei termice în sezonul rece 
 

Domnul consilier Gâdea Gheorghe: Discuţii?  

Domnul primar Barbu Nicolae: Despre ce este vorba? Cu toţii ştiţi că de când 

există CET-ul, de când există termoficare şi asigurarea energiei termice pe timp de iarnă, 

a fost o necesitate, a trebuit să existe un sprijin din partea Consiliului Judeţean atunci 

când această investiţie, acest serviciu exista la Consiliul Judeţean sau de la Consiliul 

Local, din 2012 încoace. A fost necesar, întotdeauna vă spuneam, un sprijin financiar, 

necesar asigurării pornirii centralei termice pentru faza de început. Dacă acest CET ar fi 

funcţionat continuu, lucrurile ar fi mers. Adică exista şi o ritmicitate în primirea 

contravalorii serviciului, existau şi bani, dar faptul că de 15 ani în Giurgiu, nu se mai 

furnizează agent termic vara pentru apa caldă, crează o problemă centralei temrice, 

acestui CET, de a porni activitatea. Este nevoie şi de surse financiare pentru cumpărarea 

gazului necesar, dar şi de buna funcţionare până la primirea sumelor de bani aferente 

serviciului respectiv. 

Anul acesta situaţia a fost un pic mai dificilă. Ştiaţi că din vară a existat o hotărâre 

ANAF care a pus firma care are concesionat serviciul, Global Energy Production, într-o 

situaţie fără precedent, în sensul că, odată cu intrarea în insolvenţă, prin faliment a 

SCUT-ului, acesta a tras după el şi GEP-ul, ca şi terţ proprit, ca şi în răspundere solidară, 

pentru întreaga sumă. Ceea ce a făcut, chiar dacă în această perioadă firma Global Energy 

Production, se află în perioada de contestare a acestei decizii în instanţă. Codul fiscal 

prevede că ea devine executorie din momentul în care a fost comunicată, drept urmare, 

conturile firmei Global Energy Production au fost blocate. Se încearcă deblocarea lor şi 

ieşirea din acest impas.  

În acest moment este nevoie şi necesar să asigurăm încălzire oraşului, să asigurăm 

gazul necesar pornirii acestei centrale la capacitatea care trebuie pentru furnizarea 
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agentului termic optim pentru cetăţenii oraşului. Şi dacă în ultimii doi-trei ani primeam 

ajutor de urgenţă de la Guvern, tocmai pentru cumpărarea în avans a energiei termice, a 

gazului natural necesar, anul acesta, şi datorită problemelor care au fost la începutul 

anului cu Curtea de Conturi şi controale şi interpretarea legii, Guvernul nu a mai venit cu 

acea facilitate de a ne sprijini cu sume de bani în avans ca să cumpărăm gaz şi a venit cu 

o oportunitate de a ne împrumuta de la Trezorerie, cu o dobândă bonificată şi cu un 

termen de maxim până la 20 de ani. 

Singura primărie care a primit sume pentru dezvoltarea sistemului şi pentru găsirea 

unei alternative la încălzire a fost Drobeta Turnu Severin. Faptul că centrala termică de la 

Regia de Apă Grea s-a închis, a creat disconfort municipalităţii respective şi trebuie să 

găsească o altă sursă. 

La noi nu se pune problema pentru că toate utilajele, toate instalaţiile, aparţin 

municipalităţii, CET-ul aparţine municipalităţii. Deci, nu avem probleme de genul acesta, 

că dacă cumva se întâmplă ceva, nu avem de unde să luăm energie termică. E nevoie de 

acest ajutor, de acest sprijin pe care trebuie să-l dăm an de an în contul unei părţi din 

subvenţia pe care o acordăm cetăţenilor. Să dăm această sumă de bani în avans firmei 

Global Energy Production, într-un cont escrow, care in acel cont escrow se plătesc 

contravaloarea gazelor naturale achiziţionate în avans pentru toată perioada de iarnă. 

Având în vedere acest lucru, a existat şi există o urgenţă privind contractarea 

acestui împrumut, în sensul că procedura este de durată. Durează cam 2-3 săptămâni cel 

puţin. Până se face documentaţia te trimite la Comisia Naţională de Aprobare a 

Împrumuturilor, ajunge înapoi în Ministerul de Finanţe, în Direcţia de Finanţe, se face o 

altă hotărâre cu sumele respective, de aprobarea împrumutlui şi de abia după aceea 

urmează să, efectiv, să avem banii într-un cont şi de acolo să plătim. Dacă începem în 

acest moment, până la sfârşitul lunii am avea şi banii în cont, ca să putem să cumpărăm 

gaze în avans. 

De aceea a fost nevoie şi vă mulţumesc că aţi răspuns acestei cereri. Pentru faptul 

că, chiar nu mai suporta amânare, încercăm să depunem cât de repede putem că s-ar putea 

marţea viitoare să fie şedinţă la Ministerul de Finanţe, la Comisia Naţională de Aprobare 

a Împrumuturilor şi atunci trebuie să avem această hotărâre, altfel mai pierdem două 

săptămâni. 

Domnul consilier Gâdea Gheorghe:  Mulţumesc, domnule primar! Discuţii?  

Domnul consilier Dinu Ionel: Am înţeles din explicaţia executivului că nu suntem 

într-un impas chiar dacă Global Energy Production e în situaţia în care este. Am înţeles 

foarte bine că nu suntem într-un impas, ca şi Severinul, chiar mă uitam pe internet şi este 

o situaţie delicată. O altă explicaţie aş vrea din partea executivului: pe ce perioadă va fi 

luată această sumă de bani şi de cine va fi plătită.  

Domnul primar Barbu Nicolae: Nu am stabilit încă, o să vedem în funcţie şi de 

bugetul Primăriei, perioada. Nu cred că ne ducem în perioada maximă, s-ar putea să 

mergem până în 15 ani, rambursarea acestui credit. Să nu fie un efort foarte mare pe 

termen scurt, pentru că în următorii ani şi anul acesta şi anul viitor şi poate şi anul 

celălalt, Primăria este în acel program de termoficare 2013-2015. De la anul vom fi  pe 

2016-2020, de realizare a întregului sistem de termoficare, de modernizare a întregului 

sistem de termoficare cu centrale de cartier, tocmai ca să reducem costurile şi să reducem 
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acele cheltuieli şi acele pierderi foarte mari care grevează costurile în acest moment, de 

producere, preţurile de facturare către cetăţeni. 

În ceea ce priveşte din ce va fi rambursat acest credit, noi an de an asiguram sursele 

necesare firmei prin cumpărarea în avans de gaz, în contul acelor subvenţii pe care 

municipalitatea o acordă la preţul gigacaloriei. Automat, având acel program de investiţii, 

nu vom mai avea nici cost atât de mare, nu vom mai avea pierderi pe circuit atât de mari, 

va exista o economie la acel cost de furnizare şi drept urmare şi efortul Primăriei privind 

acea subvenţie va fi mai mic. Deci, anual vom putea plăti acea sumă aferentă acestui 

credit pe care astăzi îl luăm, din economiile care le vom face. Nu sunt sume foarte mari. 

Înseamnă 3 miliarde, 3 miliarde şi ceva pe an. În 15 ani, 45 de miliarde, deci 3 miliarde 

bani vechi. În 5 luni înseamnă 500 de milioane bani vechi sau în 6 luni, bani vechi, lună 

de lună, doar din economiile care le vom face, neavând pierderi pe traseu, putem achita 

acest credit. 

Aş vrea să vă spun un singur lucru, nu aş vrea să pară imperativ sau să pară ca o 

formă, dar dacă nu vom cumpăra în toamna aceasta gaz în avans, vom crea o mare 

problemă cu încălzirea în oraş. 

Domnul consilier Dinu Ionel: Domnule primar sunt mulţumit de răspuns, parţial, 

dar ce se întâmplă dacă va fi o situaţie similară anul viitor? 

Domnul primar Barbu Nicolae: Să sperăm că anul viitor nu va mai fi o situaţie 

similară, măcar să avem 15-20 de miliarde anul viitor, să putem cumpăra în avans. Să 

vedem poate montăm în vara următoare, pentru că din economiile care le-am făcut pe 

programul de investiţii pe anul acesta din banii primiţi de la Guvern, acele economii ne-

au permis să devansăm investiţiile pe care urma să le facem anul trecut şi le vom face 

anul acesta, o parte din ele. Vom mai face şi în contul programului de anul viitor, aceste 

investiţii şi poate încercăm să montăm una sau două centrale, de anul viitor. Urmând ca 

centrala cea mai mare care este pe strada Gloriei, în curtea Tracum-ului, aceea să dureze 

mai mult pentru că e o investiţie foarte mare şi ne va fi greu, e şi aducţiune de gaz şi 

energie electrică şi sunt investiţii mult mai mari acolo. 

Doamna consilier Ciulacu Mirela:  Am şi eu o întrebare către domnul primar. De 

ce nu contractăm jumătate din această sumă? De ce trebuie să plătim integral suma pentru 

servicii de care beneficiem treptat? Vă spun şi de ce formulez această întrebare, domnule 

primar! Mi se pare enormă suma de 4 milioane 500 de mii de lei noi, mi se pare 

împovărătoare pentru municipiu. Este adevărat, locuitorii acestui oraş trebuie să 

beneficieze de căldură, nu contestă nimeni acest aspect, însă trebuie să ne gândim şi la 

repercursiuni, la urmările pe care le-ar putea avea contractarea unui debit, unui debit atât 

de mare. 

Domnul primar Barbu Nicolae: În primul rând…. 

Doamna consilier Ciulacu Mirela: Vroiam să mai spun ceva. Este nevoie de 

combustibil. Înţeleg! Propunerea mea este să se contracteze jumătate din credit şi să se 

achiziţioneze jumătate din cantitatea necesară de combustibil. Mă gândesc, că am putea 

beneficia de căldură pe 6 luni, cu aproximaţie. Mă gândesc că am putea să achiziţionăm 

combustibil pentru 3 luni… Pentru că există posibilitatea ca între timp, Guvernul să aloce 

banii pentru aceste subvenţii. 

Domnul primar Barbu Nicolae: Nu! 
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Doamna consilier Ciulacu Mirela: Dumneavoastră ştiţi mai multe, eu, nu! 

Domnul primar Barbu Nicolae: Haideţi să vă spun! A fost ultima rectificare 

bugetară realizată anul trecut, realizată în urmă cu două săptămâni. Această rectificare 

este ultima pe anul acesta. Rectificări sau credite financiare de la Guvern, nu se mai dau 

decât din iulie - august anul viitor, la prima rectificare sau poate în octombrie-noiembrie 

anul viitor la cea de-a doua rectificare, ce-o mai fi până la anul. 

În acest moment subvenţia pe care municipalitatea trebuie s-o plătească este mult 

mai mare, este de aproape 58 de miliarde. Noi luăm acest credit de Trezorerie ca să 

asigurăm funcţiunea sau siguranţa funcţionării CET-ului până prin februarie. Pentru luna 

martie vom asigura din surse proprii această subvenţie. 

Creditele bugetare şi aceste împrumuturi nu se dau decât pentru anul bugetar 2015. 

De la sfârşitul anului, ce sume sunt necontractate sau nefolosite, se dau înapoi la sfârşitul 

anului, statului. Tot ce am primit în acest moment de la Guvern pe diverse investiţii, dacă 

nu se finalizează anul acesta şi nu avem plăţi pentru lucrări făcute anul acesta, la sfârşitul 

anului, excedentul îl dăm înapoi. De aceea vă spun că, această oportunitate se dă pentru 

sfârşitul anului acesta, mai departe nu se mai dă. De aceea vă spun că, nevoia, indiferent 

că este credit în acest moment şi se plăteşte acum, tot efortul Primăriei este şi dacă îl dăm 

în ianuarie sau în februarie. Tot din banii Primăriei se dau, nu vin din altă parte alţi bani, 

că se va mai da gratis de la Guvern. Deci, acesta este singurul favor sau oportunitate sau 

formă de ajutorare a Guvernului către municipalităţile care au probleme cu încălzirea. 

Alta nu mai există! 

Doamna consilier Ciulacu Mirela: Da! Dar trebuie să ne gândim şi la posibilitatea 

rambursării acestei sume mari, din punctul meu de vedere. Ne întindem pe o perioadă de 

graţie de aproape 20 de ani. 

Domnul primar Barbu Nicolae: 15 ani, v-am spus! 3 miliarde bani vechi, 300 de 

mii anual, înseamnă 500 de milioane bani vechi, lunar, de aici încolo. Este un efort mult 

mai mic decât aprobăm să zic, jumătate acum cum ziceţi dvs., şi în ianuarie noi trebuie să 

dăm încă 25 de miliarde odată, plus încă 15-16 care-i mai avem în februarie-martie. Deci, 

efortul este mult mai mare. 

Doamna consilier Ciulacu Mirela: Mă gândeam că în situaţia în care am contracta 

doar jumătate din credit, normal că şi dobânda ar fi… 

Domnul primar Barbu Nicolae: Nu, dobânda este o dobândă de 3% plus robor. 

Deci, una este să plăteşti în 15 ani acest efort de încălzire în iarna aceasta şi alta e să iei 

jumătate, care oricum ai o dobândă şi tot ce este şi în ianuarie să vii cu 22 de miliarde şi 

în februarie să mai vii cu 15. E un efort enorm, mult mai mare şi se mai pune problema că 

nu ar fi fost… Ce facem cu banii pe care trebuie să-i aibă municipalitatea pentru 

programele de investiţii, pentru că statul acordă 70%, dar 30% din acel program de 4 

milioane şi ceva de euro care s-a aprobat studiile de fezabilitate pentru acest program de 

modernizare. Gândiţi-vă că şi efortul municipalităţii pe o perioadă scurtă de timp, un an 

maxim – doi, este foarte mare. 30% din, e 1 milion 200 de mii de euro, deci aproape 60 

de miliarde. Dacă mai venim şi cu încă 30 de miliarde în ianuarie, automat vom avea o 

problemă în asigurarea surselor financiare pentreu terminarea acestui proiect rapid. 
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Doamna consilier Ciulacu Mirela: Mă gândesc la ce a spus şi domnul Dinu, ce 

facem dacă ne regăsim la anul în aceeaşi situaţie? Situaţia se perpetuează, nu avem bani 

să…. 

Domnul primar Barbu Nicolae: Sunt ferm convins că s-ar putea să nu mai fiu nici 

eu, nici dvs. şi atunci se va lua o decizie la momentul respectiv, pe baza altor date. Adică, 

vom avea o altă situaţie în acel moment. Vom avea un alt program de modernizare cu alte 

date, vom avea un alt preţ, s-ar putea, al gigacaloriei, o altă subvenţie şi un alt mod de a 

susţine financiar. 

Domnul consilier Măroiu Marian:  Domnule primar, eu nu contest faptul că într-

adevăr trebuie să ajutăm populaţia, că şi eu am acelaşi sistem de încălzire cu CET-ul, dar 

Guvernul acesta şi administraţia locală, eu zic că, face o nedreptate pasând datoria aceasta 

pe 15 ani de acum încolo, cum e cazul Giurgiului, probabil că e la nivel naţional. Şi 

atunci ce facem cu anii care vin? Noi acum, într-adevăr dăm anumiţi bani pe anumite 

sectoare de activitate, pe ministere,  iar acolo unde trebuie să dăm, la încălzire, pentru că 

toată lumea a ştiut, chiar şi din guvernul Ponta, că o să vină iarna şi trebuie să ne 

încălzim. Chiar dvs. aţi spus că Guvernul o să asigure 80% subvenţie şi dintr-o dată s-au 

răsgândit. De ce? 

Domnul primar Barbu Nicolae: Din cheltuielile de investiţii, 70% de modernizare, 

nu din subvenţie. 3 ani au fost când ni s-au dat bani din fondul de urgenţă. S-au dat 

bani… 

Domnul consilier Gâdea Gheorghe: Domnule Dinu, solicitaţi înscrierea la cuvânt! 

Domnul consilier Dinu Ionel: Vreau să mai întreb un singur lucru: dacă s-a permis 

împrumutul acesta prin Trezorerie, s-a aprobat printr-o hotărâre de Guvern, printr-o 

ordonanţă de urgenţă sau printr-un alt act normativ, emis atât de Guvern cât şi de 

Parlamentul României? Vreau să merg pe firul logic. Nu este o sumă destul de mare la o 

administraţie de genul Giurgiului care are o populaţie de 60 de mii de locuitori. 45 de 

milioane e o şpagă la un demnitar de la Guvern, de la Bucureşti. E o sumă mică în raport 

cu efectele care le crează acest fenomen, dar va da posibilitate oamenilor să se 

încălzească în municipiul Giurgiu. Şi mai ales că am înţeles de la domnul primar şi nu 

vreau aici să fiu femeia de serviciu, se poate găsi şi o altă alternativă în caz dacă această 

societate Global, nu mai poate să-şi ducă atribuţiunile la bun sfârşit, conform 

contractului, se găseşte posibilitatea de a găsi un nou operator datorită faptului, în mod 

expres şi evident, că tot ce există la ora actuală vis-a-vis de utilaje, sunt ale Primăriei, am 

înţeles. E ok! Nu ştiu dacă e sumă destul de mare sau împovărătoare pentru o 

administraţie de genul unui oraş de talia Giurgiului. Nu este de talia New York-ului sau 

Los Angels-ului, dar este un oraş important şi trebuie să avem grijă de oameni. Îi înţeleg 

pe prietenii ei şi colegii mei de la liberali că au frustrările necesare vis-a-vis de…, nu 

trebuie să dăm cu pietre în guvernul actual. De ce? Fiindcă el de bine de rău, a mai făcut 

şi lucruri bune, nu foarte bune în raport cu ce a făcut Tăriceanu în 2004-2005. 

Domnul consilier Gâdea Gheorghe: Mulţumesc, domnule Dinu! 

Domnul consilier Velicu Florian: Bun găsit, stimaţi colegi! Bun găsit, domnule 

primar! Vreau să ridic o problemă. Dvs., în urmă cu ceva timp, în spaţiul public, v-aţi 

lăudat că problema încălzirii oraşului pentru iarna 2015-2016 este rezolvată. Bun!  
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Într-o altă ieşire publică, înainte ca în Consiliul Local să se aprobe acea subvenţie 

de 50%. Pentru asta felicit stimaţii colegi că au aprobat o subvenţie de 50% ajutând 

giurgiuvenii care beneficiază de acest sistem centralizat de încălzire, dar uitaţi-vă în ce 

situaţie suntem în momentul de faţă cu asigurarea acestei sume corespunzătoare 

subvenţiei de 50%. 

Revin la ieşirea în spaţiul public, dvs. aţi spus atunci că, Guvernul va veni cu 80% 

din cuantumul acestei subvenţii, iar Consiliul local, administraţia publică locală, nu va 

suporta decât maxim 20% din acest cuantum. Explicaţi-mi şi mie de ce am ajuns în 

această situaţie şi  ce aţi avut la bază când aţi ieşit în spaţiul public cu aceste inerţii? 

Domnul consilier Gâdea Gheorghe: Să utilizăm termenii care se folosesc şi sunt 

agreaţi. 

Domnul primar Barbu Nicolae: O să-i răspund. Trebuia aşa o formă de înviorare a 

Consiliului local. Cred că domnul Dinu era prea singur aici, în toată această confruntare şi 

mai trebuia cineva la capătul celălalt de pe parte dreaptă.  

Domnul consilier Dinu Ionel: Nu mă asemuiţi pe mine cu domnul Velicu, eu sunt 

antonim… 

Domnul consilier Velicu Florian: Nici pe mine să nu mă asimilaţi cu domnul Dinu! 

Domnul primar Barbu Nicolae: Domnilor dacă nu aţi înţeles nimic din acel 

moment de reculegere, înseamnă că suntem, suntem pierduţi pentru omenire. 

Domnul consilier Velicu Florian: Haideţi să nu amestecăm lucrurile! 

Domnul primar Barbu Nicolae: Amestecăm, domnule Velicu! Dacă aţi venit să vă 

certaţi în şedinţă de Consiliu, este clar! Cred că nu aţi auzit foarte bine şi am tăria 

cuvintelor şi spun acest lucru, cu susţinerea de către Guvern cu 80% a subvenţiei de 

încălzire. Este vorba cu susţinerea cu până la 80% a cheltuielilor de investiţie în 

infrastructura de termoficare şi este cu totul altceva. Poate nu aţi înţeles foarte bine! 

Niciodată Guvernul nu a condiţionat anumite sume de bani pentru încălzire de o 

cofinanţare a Primăriei. Niciodată! S-au dat bani, s-au dat, dacă au avut bani, au dat, dacă 

nu au avut, nu au dat. Niciodată nu s-a discutat în această sală de Consiliu de o 

cofinanţare a subvenţiei de către Guvern. Se spunea un ajutor, s-a spus, există 

oportunitatea ca în alţi ani, să primim de la Guvern,  45 de miliarde, sumă ca şi ajutor, ca 

şi în alţi ani. În primul an am cerut 50 de miliarde, ne-a dat 25, anul următor am cerut 47, 

ne-a dat 47 de miliarde. Anul acesta am cerut 47 şi nu ne-a mai dat nimic. Ne-a dat 

această oportunitate de a ne împrumuta şi a plăti şi de a ieşi pe o perioadă lungă de timp 

şi de a ieşi din acest impas. Urmând ca în anii următori să facem cheltuieli de investiţii şi 

să reducem acele costuri şi perderi. Costuri de producere şi pierderi pe traseu şi din acea 

reducere de costuri să ne acoperim acest credit. Aşa a fost dat întotdeauna! Cel puţin în 

această hotărâre de Guvern sau Ordonanţă de Guvern 46. 

 Drept urmare, am explicat şi mai explic odată, efortul Primăriei pentru asigurarea 

surselor de încălzire pentru iarna aceasta este pe următorii 15 ani, de 500, iar în lunile de 

iarnă de 3 miliarde lună de lună, an de an. 

 Vreau să fiţi corecţi şi să ştiţi că din totodeauna CET-ul a funcţionat prin subvenţie 

de la Primărie sau de la Consiliul Judeţean. Din totdeauna! Vreau să vă aduc la cunoştinţă 

faptul că în 2012, în 2011, actualul teatru nu a fost finalizat pentru că banii destinaţi 

investiţiei pentru teatru, au fost trimişi către CET să funcţioneze pe timp de iarnă. Deci, 
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Consiliul Judeţean atunci a înţeles să asigure sursele necesare pentru încălzirea oraşului, 

dâdnd această plată în avans CET-ului, tocmai ca să funcţioneze sistemul. Aşa 

funcţionează în toate oraşele care au sistem centralizat. Nu e Giurgiu mai prost sau mai 

bine decât alt oraş din ţară. Toate oraşele care au sistem de termoficare şi încălzire 

centralizată, au această problemă mare. Adică, trebuie să asigure sursele necesare de unde 

găsesc, de unde nu găsesc, ca să funcţioneze acest sistem. Un sistem gândit pentru o 

anumită perioadă care nu mai este de actualitate acum. În acest moment, noi de 3 ani de 

zile, avem investiţii de aproape 160 de miliarde în sistemul de modernizare. Noi sperăm 

că prin strategia pe care am aprobat-o luna trecută, să finalizăm în 2 ani de zile această 

modernizare şi atunci vom avea economie la pierderi, că aici e problema. Noi nu 

producem scump energia termică, dar avem aproape jumătate pierderi, 36-38% pierderi 

pe traseu. Avem blocuri în care suntem obligaţi să asigurăm pentru o persoană, căldura. 

De aceea, în strategie, pentru anul următor vom avea şi alte modalităţi de a reduce aceste 

peirderi, în sensul că, blocurile care…. Aşa e trecut în strategie, să vedem şi forma legală 

cum găsim, blocurile care au până în 5, dacă nu mă înşel, consumatori, să primească o 

bonificaţie de a se trece la o altă sursă de încălzire şi să închidem acel bloc. La acele 

blocuri avem pierderi de 60-70% pentru că încălzeşti într-un bloc o singură persoană sau 

maxim două. E foarte nerentabil lucrul acesta, dar suntem obligaţi de lege să-i asigurăm 

aceste surse de finanţare. 

Revin şi vreau să fiu foarte bine înţeles! Am mizat pe acel ajutor de urgenţă de la 

Guvern care ni l-a dat sub forma acestui împrumut, pe o perioadă de maxim 20 de ani. 

Suma noastră nu e mare. Vă spun, sunt primării în ţară care discută de 2-300 de miliarde 

şi nu sunt cu mult mai mari decât Primăria Giurgiu. Sistemul lor e mult mai învechit şi 

mult mai purtător de pierderi, dar  de dvs. depinde, nu vreau s-o arunc ca formă pe umerii 

dvs., dar de dvs. depinde continuarea pe timp de iarnă şi asigurarea căldurii pentru toţi 

cetăţenii în condiţii de siguranţă. Şi vreau să vă spun lucrul acesta, în condiţii de 

siguranţă. Poate că vom găsi surse alternative, îi mai plătim ceva, îi mai dăm ceva, dar în 

condiţii de siguranţă, să cumperi gaz în avans şi să-l ai în cont, să-l ai în rezervă acolo şi 

indiferent dacă de mâine se întâmplă ceva, de unde să ia gaz sau dacă mâine se întâmplă 

ceva şi apar temperaturi de minus 20 de grade, să nu ai nici cea mai mică problemă pentru 

că ai acel gaz necesar funcţionării. 

De dvs. depinde astăzi, ce decizie veţi lua! 

Domnul consilier Dinu Ionel: E o problemă destul de delicată şi chiar e foarte bine 

că intrăm în dezbateri de genul acesta. Domnule Velicu, eu cred că sunteţi un lup bătrân 

care din când în când trebuie să mai muşcaţi pentru a vă regenera dinţii. E destul de 

delicat ce discutăm în cadrul Consiliului, părerea mea e…. Ştiu că aveţi treabă… Părerea 

mea e să nu lăsăm oamenii fără căldură, că dacă luăm o decizie proastă astăzi, vreau să vă 

spun că riscăm să nu le dăm oamenilor căldură şi ca atare, vă rog frumos să votaţi. 

Domnul consilier Gâdea Gheorghe: Mulţumesc, domnule Dinu! Să-i dăm cuvântul 

domnului vice. 

Domnul consilier Velicu Florian: A fost pronunţat numele meu şi pe cale de 

consecinţă trebuie să-mi expun şi eu punctul de vedere. 

Domnul consilier Gâdea Gheorghe: Vă rog! 
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Domnul consilier Velicu Florian: În primul rând aş vrea să vă rog stimaţi colegi şi 

domnule primar, să nu aruncăm responsabilitatea în mâna consilierilor pentru că, revin la 

ce am spus prima dată. Dvs. aţi ieşit în toamna anului 2015 şi aţi spus că problema 

încălzirii oraşului este rezolvată. Pe ce v-aţi bazat? Pe sprijinul consilierilor? Spuneţi 

chestia asta, spuneţi că aţi greşit şi spuneţi că aţi avut încredere în Consiliul Local că vă 

va susţine în rezolvarea acestei probleme. 

Domnul primar Barbu Nicolae: Nu, domnule consilier, dacă vreţi să vă explic 

pentru ce am spus lucrul acela, oricum mă bazam întotdeauna pe consilieri. Dacă facem 

un dialog nu o să ne înţelegem. 

Domnul consilier Velicu Florian: Dvs. nu v-a dat domnul preşedinte, cuvântul. 

Conform regulamentului cam aşa ar trebui să funcţioneze lucrurile. 

Domnul primar Barbu Nicolae: Vă răspundeam dvs., era normal să vă răspund. 

Ştiţi de ce am spus în septembrie că nu va suferi populaţia de frig? Pentru că ştiam, se 

punea problema intrării în insolvenţă şi în faliment a SCUT-ului.  Pentru cauza aceea, nu 

pentru asigurarea surselor. Se punea problema dacă se închide CET-ul, dacă întră în 

faliment CET-ul, ce facem? Şi acelaşi lucru am spus, există soluţie şi alternativă pentru a 

le da. Uitaţi-vă, CET-ul nu este în faliment în acest moment sau GEP-ul nu este în 

faliment. Deci din punct de vedere al firmei care trebuie să funcţioneze era această 

problemă. Spuneam: am alternativă! Se punea problema şi discuţia şi de aceea vă spun, 

dacă aţi prins frânturi din şedinţele de Consiliu sau aţi prins ce vă trebuie, măcar studiaţi 

foarte bine problemele şi după aceea veniţi să le dezbateţi aici, în şedinţa de Consiliu. 

E clar! Acum înţeleg şi de ce Giurgiu TV a venit aici! Vă urmăreşte pe dvs. pentru 

asta aţi dorit, numai scandal, domnule Velicu, în Consiliul acesta. 

Domnul consilier Velicu Florian: Domnule primar, vă rog frumos să nu pasaţi 

responsabilităţile în mâna altora. Asumaţi-vă problemele pe care trebuie să vi le asumaţi. 

Domnul consilier Ilie Clement:  Domnule preşedinte, e şedinţă extraordinară! 

Domnul consilier Gâdea Gheorghe: Domnule Velicu, încheiaţi, vă rog! 

Domnul consilier Ilie Clement:  Miercuri, când avem ordinara să treceţi punctul 

„Diverse”. 

Domnul consilier Vladu Alexandru: Dragi colegi, ce vreau să vă spun este faptul că 

noi am aprobat toţi subvenţia pe anul acesta pentru încălzire. Deci, este o hotărâre de 

Consiliu care este aprobată. Dacă stau să mă gândesc bine, este în unanimitate. Ce trebuie 

să facem astăzi? Să asigurăm sursele de finanţare. Este adevărat că până la ora actuală s-a 

dorit ca o parte din sursele de finanţare să fie suportate printr-un ajutor de la Guvern. Nu 

s-a putut şi nu se poate, dar ne creează o posibilitate să facem un împrumut pe un termen 

lung, pe care să-l folosim pentru cumpărarea de gaze şi astfel să rezolvăm problema 

aceasta pe termenul anului care suntem în curs. 

Sunt două lucruri care s-au spus aici, cum spunea şi domnul primar, în viitor avem 

şi ştiţi că am aflat cu toţii, avem strategia energetică prin care vom crea 3 centrale de 

cartier. Clar, că tot ce înseamnă transportul energiei termice de la furnizor la punctele 

termice va suferi cît mai puţine pierderi. Deci, automat şi preţul energiei termice care va 

fi furnizată, va fi mai mic. Să nu uităm că mai avem pe piaţă încă un furnizor de energie 

care este şi furnizor de energie termică, este vorba de alimentarea cu gaze. Vedeţi cu toţii 

că în prezent există chiar o acţiune foarte importantă a consumatorilor de energie de a se 
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racorda la gaze. Iată, deci, că în viitor vom avea, dacă acum sunt echilibraţi consumatorii 

de gaze cu consumatorii de energie termică, iată, că eu prevăd că în viitor, cei care se vor 

racorda la gaze, vor fi din ce în ce mai mulţi şi atunci furnizorul de energie termică va 

avea o cantitate mai mică de energie termică de livrat. 

Se face totuşi o confuzie. Vorbim acum de 4 milioane 500 de mii de lei, 

împrumutul acesta de la Trezorerie pe 15 ani, să nu spunem 20, înseamnă 3 miliarde 

vechi pe an. Nu înseamnă, împărţit matematic, înseamnă 25 de mii de lei pe lună. 

Domnul consilier Măroiu Marian: Stăm să ne povestim acum de zece ori. Vorbim 

de o oră! 

Domnul consilier Gâdea Gheorghe: Haideţi să respectăm şi să-i auzim punctul de 

vedere! 

Domnul consilier Vladu Alexandru: Eu nu v-am întrerupt niciodată pe dvs., 

domnule Măroiu! Dvs. aveţi o minte sclipitoare şi înţelegeţi din prima. 

Domnul consilier Gâdea Gheorghe: Vă rog să păstraţi liniştea! 

Domnul consilier Dinu Ionel: Este viceprimarul şi trebuie să-l ascultăm. Ce facem 

îl luăm la goană? 

Domnul consilier Măroiu Marian: Să trecem la vot pentru că eu nu mai sunt de 

acord să ascultăm aşa ceva! Mergeţi la partid să staţi în conferinţă de presă cât vreţi! 

Domnul consilier Vladu Alexandru: Ideea este că suma nu este mare pe un an de 

zile. Este adevărat că grevăm următorii 15 ani cu suma aceasta, dar ne asumăm. 

Domnul consilier Măroiu Marian: Am spus şi eu chestia asta şi ne-o mai spuneţi şi 

dvs. Altceva mai spuneţi-ne ca să ştim ceva nou. 

Domnul consilier Vladu Alexandru: Eu v-am spus că dvs. aveţi o minte sclipitoare. 

Domnul consilier Gâdea Gheorghe: Vă rog să trecem la vot!  

Domnul Cartojan Dan Liviu şi domnul Cepraga Cornel Sorin nu votează. Cine este 

pentru? 8 voturi pentru. Împotrivă? Abţineri? 5 abţineri (domnul Velicu Florian, doamna 

Truică Liliana, doamna Ciulacu Mirela, domnul Ciobanu George Daniel, domnul Pârlea 

Victor). Proiectul nu a trecut. 

Vă mulţumesc! Declar şedinţa închisă! 
 

Şedinţa se încheie la ora 11
45

. 
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